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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Nagy István, agrárminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért asszisztál az Agrárminisztérium a 
környezetpusztításhoz?" 

Tisztelt Miniszter úr!

2020. szeptember 21-én került benyújtásra a Veszprém Megyei Kormányhivatalnál a Bakonyerdő
Erdészeti és Faipari Zártkörűen Működő Részvénytársaság bányanyitási kérelme „Bakonyjákó I.
(Iharkút)  –  dolomit”  bányatelken (Bakonyjákó 0143/4.  hrsz).  A kérelemmel benyújtott  Előzetes
vizsgálati  dokumentáció,  A „Bakonyjákó I.  (Iharkút)  -  dolomit” bányatelken  végzett  bányászati
tevékenység  kitermelési  intenzitásnöveléséhez című  dokumentumból  kiderül,  hogy az  évi  1.000
tonnányi dolomit-kitermelést megtízszereznék, évi 10.000 tonna dolomitot termelnének ki „a piaci
igények  bővülése  miatt”.  A tanulmányból  kiderül,  hogy  a  kitermelt  dolomitot  útkarbantartásra
fordítanák.

A  kérvényhez  mellékelt  Táj-  és  élővilágvédelmi  vizsgálat  és  Natura  2000  hatásbecslési
dokumentáció számos  megállapítása  jelzi,  hogy  az  intenzitásnövelés  több  szempontból  is
környezetkárosító. Maga a bányatelek az Északi-Bakony Natura 2000 terület része, így kiemelten
fontos a környezeti hatásokat figyelembe venni. Az érintett terület felszín alatti vizek szempontjából
fokozottan érzékeny, számos karsztképződmény található itt, melyeket a kitermeléssel járó eljárások
veszélybe  sodornának.  A dokumentáció  rávilágít,  hogy  a  munkálatokkal  csorbulna  a  környék
biodiverzitása, a védett fajok élőhelyére ideiglenesen megszüntető hatással lenne, ami különösen
aggályos  az  itt  fészkelő  uhu-  és  vándorsólyom-populációra.  A térség  flóráját  számos  védett
növényfaj alkotja, így például a farkasölő sisakvirág, a babérboroszlán, a fehér madársisak, a cifra
kankalin vagy a kisvirágú hunyor – a fakivágások mellett a felsorolt fajokat is veszély fenyegeti a
munkálatokkal.

Tisztelt Miniszter úr!



A Bakonyerdő Erdészeti és Faipari Zrt. egy állami tulajdonú cég, jelenlegi joggyakorlója pedig az
Agrárminisztérium, így a következő kérdésekre szeretnék választ kapni Öntől:

Amennyiben  a  Bakonyerdő  Zrt.  –  ahogy honlapjukon is  fogalmaznak  –  valóban  elkötelezett  a
természetvédelem mellett,  akkor  mi  az  oka  annak,  hogy egy környezetpusztító  bányanyitáshoz
asszisztálnak?

Miért foglalkozik a Bakonyerdő Erdészeti és Faipari Zrt. bányanyitási kérdésekkel?
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